

Hon. Mr. McDougall accepted the explanation, and went on to argue the justice of these claims, and the necessity of their being attended to by the Government. The Imperial Government were under no obligation to settle these claims. He concluded by denouncing the appointment of Captain Cameron to the head of the police for Red River as the most unfortunate selection that could be made.

Hon. Sir Francis Hincks said the hon. member for North Lanark seemed unable to comprehend the policy of the Government. With regard to the non-payment of the money, he would only ask the House to consider the position of the Government when the unfortunate interruption to the hon. gentleman's entrance into the territory took place. They should look at the season of the year and the surrounding circumstances. What would have been the consequences of the payment of the money on the 1st December last? The inevitable consequences would have been the immediate transfer of the country to Canada. (Hear.) They had been told by the press that they should have sent up a military officer, who would have gone to the country by railroad, as did the hon. gentleman, and entered the country alone.

Hon. Mr. McDougall—An absurd suggestion.

Hon. Sir Francis Hincks said the Government at once saw that at that season of the year, in the first place, it was impossible that Canada should take the government of that country. It was essentially important, and every day had made them more convinced of the view they took, that without reference to the paltry question of expenses, that we should have the prestige of the Imperial Government in getting up and sending an expedition there, to establish the Queen's authority, instead of leaving Canada to commence the war with that people on its own account and on its own responsibility, thereby inviting filibusters and sympathizers from the neighbouring States to come in and join them, and thus involve the country in an expenditure of which no one could have any conception.

Hon. Sir George-É. Cartier—Hear, hear.

Hon. Sir Francis Hincks said, when the Government first heard of these circumstances, before the lamentable events which subsequently occurred had taken place, they at once took the very best means to allay the discontent which existed more particularly among a certain portion of the population. We were unsuccessful because—he was sorry to say it and regretted to have to go into that

L'honorable M. McDougall accepte l'explication et attaque le bien-fondé de ces droits et la nécessité pour le Gouvernement de s'en occuper. Le Gouvernement impérial n'était pas obligé de statuer sur ce sujet. En conclusion, il traite la nomination du capitaine Cameron comme chef de la police de Rivière Rouge de pire choix qui puisse être fait.

L'honorable sir Francis Hincks déclare que l'honorable député de Lanark-Nord semblait tout à fait incapable de saisir la politique du Gouvernement. En raison du non-versement de l'argent, il demande uniquement à la Chambre d'étudier l'attitude du Gouvernement lorsque son honorable collègue fut empêché de pénétrer sur le Territoire. Qu'ils tiennent compte de la saison et des circonstances! Qu'auraient été les suites d'un versement le premier décembre dernier? Les conséquences inévitables se seraient résumées à la remise immédiate du pays au Canada. (Bravo!) La presse a affirmé qu'ils auraient dû envoyer un officier qui aurait voyagé par chemin de fer tout comme notre honorable collègue et serait entré seul sur le Territoire.

L'honorable M. McDougall—Voilà une hypothèse absurde.

L'honorable sir Francis Hincks déclare que le Gouvernement vit immédiatement qu'il était impossible au Canada de prendre, à cette époque de l'année, le gouvernement de cette région. Il était très important, et ils en étaient chaque jour plus convaincus, que nous puissions avoir recours au prestige du Gouvernement impérial, sans tenir compte du piètre état de nos dépenses, pour mettre sur pied et envoyer là-bas une expédition imposant l'autorité royale plutôt que de laisser le Canada entreprendre, de son propre chef et de sa propre responsabilité, une guerre avec ce peuple, invitant, de ce fait, sympathisants et obstructionnistes des États voisins à venir se joindre aux rebelles, et lancer de ce fait, le pays dans des dépenses que personne ne pouvait évaluer.

L'honorable sir George-É. Cartier—Bravo! Bravo!

L'honorable sir Francis Hincks déclare que quand le Gouvernement fut informé pour la première fois des événements, avant même que les incidents déplorables ne surviennent, il prit alors les meilleures mesures pour apaiser le mécontentement existant dans une certaine partie de la population. Nous avons échoué et c'est à regret qu'il imputa cet échec à la mal-